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Dnes budu pokračovat ve včerejším tématu. Totiž, že se nám tu

objevuje velká skupina nespokojených občanů, kteří přestávají

souznít se státem, začínají se stavět proti současné vládě, jsou

protestně naladěni, jsou připraveni naslouchat jiným hlasům, než od

našich pravdomluvných médií, stále více se odklánějí od západního

pojetí ekonomiky i moci, hledají si alternativní informace a snaží se

žít alternativním životem. Jsou nedůvěřiví a je jich už tolik, že si toho

všimli i na ministerstvu vnitřností a vydali o tom zprávu.

Myslím, že jsem nic podstatného nevynechal, ne? Oni to nepopsali až

tak špatně. Už si uvědomili, že Alternativa je o dost větší než voličský

elektorát SPD. Všimli si, že jsme se mezi sebou propojili, že sdílíme

jiné myšlenky, než které do nás pumpuje Česká televize a dokonce

celkem správně rozeznali, že považujeme současnou vládu a vůbec

současné směřování země za problém, který se nám všem jednou

strašně vymstí. Také tam napsali, že největší extrémismus spočíval v

zapálení kontejnerů v Teplicích. Různé bijecké skupiny ztrácejí vliv a

nehrají žádnou roli. Na konci došli k závěru, že ta jediná velká

skupina s jakýmsi vlivem jsou obyčejní kritici vládní politiky. To jsou

ti, co prý ohrožují demokratické základy země.

Co na takový blábol říct?

https://www.litterate.cz/korekci-skrtame/
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Miliony lidí v této zemi mají pocit, že je něco špatně. Mají ten pocit

už tak intenzívní, že je to žene do houfu. Cítí se být natolik ohrožení,

že začínají překonávat své vzájemné rozpory a spontánně hledají, co

je spojuje. Dokázali se sjednotit na prezidentském kandidátovi, proti

kterému ještě nedávno polovina z nich urputně bojovala. A když pak

prohrál, nenastalo to, co obvykle. Nedošlo na žádné hledání viníků,

obviňování nevinných a odměňování nezúčastněných. Reflexe

proběhla v úplně jiném duchu. Jsme ohrožení, musíme držet při

sobě. Cítíme, že jsou ohroženy přímo fundamenty naší země, takže

není čas debatovat o pravici či levici. Je třeba se poučit, je třeba se

domluvit, je třeba se sjednotit.

A tohle prý ohrožuje demokracii. Takhle si to na Vnitru představují.

Demokracii ohrožuje kritika vlády.

Neobjevili se extrémisté. Nevynořily se nové skupiny White power.

Neobjevili se neonacisté, ani antiislámští bijci. Neobjevily se žádné

domobrany. Pořád tu není žádná skupina, která by deklarovala, že

chce Putina jako českého prezidenta. Objevili se vlastně jen

samozvaní proroci. Tentokrát nechodí po náměstích, ale po

internetu. Káží všechno možné. Varují před válkou, rizikem chudoby,

zastávají se těch dole, protože nikdo jiný se jich nezastává. Nejsou

považováni za blázny, naopak, nacházejí posluchače. Od hojně

sdílených profilů se dostáváme k hojné účasti v sokolovnách či

hospodách.

A co v této chvíli řeknou ti u kormidla? Že tato skoro půlka národa

ohrožuje demokratické základy společnosti. Estrémistické skupiny

jsou nicotné, ta hlavní síla prostě jen kritizuje směr, který vláda

vybrala a Fiala s Rakušanem, místo aby se zamysleli, jestli něco

nedělají špatně, tak řeknou, že tito naprosto mírumilovní kritici, kteří

ani nechodili pískat na Pavla, jsou ohrožením demokracie.

Jinými slovy, zpětná vazba je na nule. Hlas těchto milionů lidí nemá

žádný význam, nestojí za to se jím vůbec zabývat, jejich problémy

jsou nedůležité, jejich starosti nikoho nezajímají, jejich svět nestojí za
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pozornost… Jsou prostě jen ohrožením… ohrožením těch, kteří dnes

sedí u vesla.

A takhle vznikají dějinné zlomy… že ti nahoře začnou ignorovat

zpětnou vazbu. A jsou schopni ignorovat i tak velkou zpětnou vazbu,

jakou byla i tato prezidentská volba. Není vůbec co řešit… stačí si

přečíst Novinky. Nespokojení občané ohrožují demokratické základy

státu… ale ani slovo o tom, jak to udělat, aby nespokojení být

přestali. S každou další takovou zprávou si člověk uvědomí, jak

postradatelní pro ně vlastně jsme. Už pro ně nejsme lidi, které je

třeba brát vážně, se kterými je třeba mluvit a brát jejich postoje v

potaz. Už jsme pro ně jen ohrožením.

Panuje tu nálada, jako před výbuchem husitské revoluce. Všichni se

předhánějí v prohlášeních, že je třeba to kacířské býlí vytrhat… Kdy

jsem naposled slyšel nějaký uvážlivější hlas…

Vlastně ano, pamatuju si… tenkrát, po té první demonstraci v září.

Jak bylo na Václaváku sto padesát tisíc lidí. Tenkrát se vláda poprvé

vyděsila k akci a poprvé mluvili pěkně opatrně, protože nevěděli,

jestli příště těch lidí nebude ještě víc. Otrnulo jim, až se ukázalo, že

lidí ubývá a že kromě demonstrování nedělají nic jiného. Pak zase

začali přitvrzovat a dneska už bezotyšně vydávají zprávy, že jsme

ohrožením demokratických základů naší republiky.

Přitom jediné, co opravdu ohrožuje základy této země, je absence

jakékoliv sebereflexe naší Pětikolky. Sakra, i ten Babiš na opozici

reagoval. Různě lavíroval, přidával, ubíral, měnil stanoviska, někdy i

chytračil… ale prostě bral nálady veřejnosti v potaz. Nepřišel o

zpětnou vazbu. Téhle vládě už je to jedno. Babišovu drahotu v

podstatě zdvojnásobili, Babišovy dluhy nechali stejné, i když vybírají

stamiliardy navíc na DPH ze zvýšených cen, budou zvedat věk

odchodu do důchodu, budou zvyšovat daně a mezi nimi i tu z

nemovitosti… A kdo protestuje, ten ohrožuje demokratické základy

společnosti a bude proti němu zakročeno novými náhubkovými

zákony o dezinformacích. Tak daleko jsme to dopracovali.
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Dneska budou mít Jindra Rajchl s Janou Zwyrtek Hamplovou

tiskovku. Ohlásí na ní pokus o totéž, co se odehrálo na začátku září.

Na přemýšlení budete mít asi tak měsíc. Po celý ten měsíc se budete v

přímém přenosu dívat, jak to vypadá, když demonstraci organizuje

výbor kolem strany PRO spolu s dalšími osobnostmi. Budete mít

několik týdnů na to, abyste si udělali jasno, jestli to Amazonka ze

senátu a český Donald Trump zvládnou. Navíc už máte zkušenosti.

Už jste to zažili. Už víte, co funguje a co nefunguje.

Je to poslední pokus. Pak už nastoupí trestný čin šíření dezinformací,

vypínání nepohodlných webů, naroste kriminalizace protestních

hlasů… a budeme směřovat k výbuchu, který díky nulové zpětné

vazbě naší vlády nastane zcela zákonitě. Se vším, co takový výbuch

přináší – obvykle sebou bere vinné i nevinné a ničí tak nějak

statisticky. Přečtěte si hentu zprávu o radikalizaci naší společnosti,

tam to všechno je – ucházející ventil je třeba ucpat, s nesouhlasícími

není důvod se bavit a už vůbec není důvod jim vycházet vstříc.

Máme ještě jeden pokus naší vládě tu zpětnou vazbu dát. Máme

jeden pokus jim ukázat, že do naší země patříme i my, že pro ni

chceme to nejlepší a pokud chtějí zasypat příkopy, tak prostě náš hlas

nesmějí ignorovat. Musejí přestat s tou nenávistí na twitteru, musejí

přestat tvrdit, že jsme nějaká pátá kolona. Musíme jim ukázat, že sem

do Kotlinky patříme úplně stejně jako oni, jen máme jiný názor. My

jsme jim nechodili rozkopávat předvolební stánky. My jsme nechodili

házet vajíčka, troubit, pískat a dělat bordel. My jsme nevyhrožovali

důchodcům, že je srazíme na zem.

Pokud nás bude opravdu hodně, mohou se chytnout za nos. Nejspíš

to neudělají. Ale pokud to nebude největší demonstrace dezolátů

všech dob, tak to neudělají stoprocentně.

A opět zopakuji to, co jsem psal před každou demonstrací… Můžete

tam jít a nebo si počkat, až to někdo udělá lépe. Ale tentokrát jsem si

celkem jistý, že žádné příště a lépe už nebude. Buď ukážeme, že jsme

opravdu politicky vyzráli a že ta zpráva z Vnitra kecá, když říká, že se
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štípeme na různých rozporech, a nebo ukážeme, že měli pravdu a pak

nás budou ignorovat až do katastrofy. Volba prezidenta nás teď

ledacos naučila. Zhruba za měsíc z toho budeme skládat zkoušku.

Přemýšlejte, dívejte se na přípravy a pak se rozhodněte.

 

 


